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Protokół 
z XXIII sesji Rady Gminy Pępowo 

w dniu 29 grudnia 2020 r. 
 

Obradom przewodniczył Zenon Rogala - Przewodniczący Rady Gminy Pępowo. Sesja 
rozpoczęła się o godzinie 12:00 i trwała do godziny 14:15. Miejsce sesji – Gminny Ośrodek 
Kultury w Pępowie. 

W sesji uczestniczyło 15 radnych, tj. 100% ustawowego składu Rady, który stanowi 15 
radnych. Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

W obradach uczestniczyli również: Grzegorz Matuszak – Wójt Gminy Pępowo, Grzegorz 
Wabiński – Zastępca Wójta, kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich i Urzędu Stanu 
Cywilnego, Małgorzata Kęsy – Zastępca Skarbnika, Katarzyna Kmiecik-Rosa – Sekretarz 
Gminy , Małgorzata Waleńska – kierownik Wydziału Rozwoju Gospodarczego, Józef Grobelny 
– kierownik Wydziału Służb Technicznych, Cyryla Krajka – dyrektor Szkoły Podstawowej 
w Pępowie, Mariola Żelazna – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pępowie, 
Leszek Żelazny – dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Pępowie, Jagoda Kowalewska – 
inspektor ds. obsługi rady gminy i samorządów mieszkańców oraz sołtysi – wg załączonej listy 
obecności. 
 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie kworum. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Składanie i rozpatrywanie wniosków o zmianę porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Gminy Pępowo. 
6. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych oraz treści udzielonych 

na nie odpowiedzi. 
7. Informacja o pracy wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2021-2030, 
b) uchwały budżetowej na rok 2021, 
c) zmiany uchwały nr IV/29/2007 Rady Gminy Pępowo z dnia 18 stycznia 2007 r. 

w sprawie diet dla sołtysów, 
d) wyznaczenia obszarów i granic aglomeracji Pępowo, 
e) przyjęcia programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

na terenie gminy Pępowo na 2021 rok, 
f) przyjęcia programu przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy Pępowo 

na 2021 rok, 
g) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2020-2030, 
h) zmian w uchwale budżetowej na rok 2020, 
i) zmiany uchwały nr III/15/2006 Rady Gminy Pępowo z dnia 29 grudnia 2006 

roku w sprawie ustalenia wysokości diet dla Przewodniczącego, 
Wiceprzewodniczących Rady, Przewodniczących Komisji i Radnych oraz 
dokonywania zwrotu kosztów przejazdów w podróżach służbowych pojazdami 
samochodowymi niebędącymi własnością gminy. 

9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zamknięcie sesji. 
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 W punkcie 1 – otwarcia sesji dokonał przewodniczący Rady Zenon Rogala, który 
powitał radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości. 
 
 W punkcie 2 – przewodniczący poprosił radnych o uruchomienie terminali do 
głosowania oraz o zalogowanie się do systemu. Stwierdził, że w obradach uczestniczy 
15 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada może obradować i podejmować 
prawomocne uchwały. 
 
 W punkcie 3 – przewodniczący przedstawił porządek obrad. 
 

W punkcie 4 – wójt wnioskował o rozszerzenie punktu 8. porządku obrad XXIII sesji 
Rady Gminy Pępowo rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały 
nr III/15/2006 Rady Gminy Pępowo z dnia 29 grudnia 2006 roku w sprawie ustalenia wysokości 
diet dla Przewodniczącego, Wiceprzewodniczących Rady, Przewodniczących Komisji 
i Radnych oraz dokonywania zwrotu kosztów przejazdów w podróżach służbowych pojazdami 
samochodowymi niebędącymi własnością gminy – jako podpunkt i). Przypomniał, że uchwała 
ta była już „wywołana” w czasie tegorocznych obrad, jednak nie została uchwalona, ponieważ 
okazało się, iż wymaga ona dopracowania. Podkreślił, iż uchwałę należałoby zmienić zgodnie 
z zaleceniami pokontrolnymi Regionalnej Izby Obrachunkowej i uregulować tę sprawę 
ostatecznie – na całą kadencję. 
Radni jednomyślnie przychylili się do wniosku wójta, w następstwie czego treść punktu 8. po-
rządku obrad XXIII sesji Rady Gminy Pępowo została rozszerzona o podpunkt i) – „zmiany 
uchwały nr III/15/2006 Rady Gminy Pępowo z dnia 29 grudnia 2006 roku w sprawie ustalenia 
wysokości diet dla Przewodniczącego, Wiceprzewodniczących Rady, Przewodniczących Ko-
misji i Radnych oraz dokonywania zwrotu kosztów przejazdów w podróżach służbowych po-
jazdami samochodowymi niebędącymi własnością gminy”. 
Innych wniosków nie zgłoszono. Imienne wykazy głosowań radnych oraz pierwotny porządek 
obrad stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 

W punkcie 5 – przewodniczący poinformował, że protokół z XXII sesji Rady Gminy 
Pępowo był do wglądu w Biurze Rady, gdzie każdy mógł się z nim zapoznać, a ponadto radni 
otrzymali go w wersji elektronicznej. W związku z tym zaproponował przegłosowanie go bez 
odczytywania. Uwag do protokołu nie zgłoszono i przyjęto go jednomyślnie –  15 głosami „za”. 
Imienne wykazy głosowań radnych stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
 

W punkcie 6 – przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym do Biura 
Rady nie wpłynęły żadne interpelacje ani zapytania radnych. Nie wpłynęły też żadne 
odpowiedzi na wcześniej złożone interpelacje. 

 
W punkcie 7 – Wójt przedstawił informację na temat swojej pracy w okresie 

międzysesyjnym – informacja w załączniku do niniejszego protokołu. Informację przyjęto bez 
uwag. 
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W punkcie 8 – rozpatrzono i podjęto uchwały w sprawie: 
 

a) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2021-2030  
- Wójt – zaakcentował, że w rok 2021 gmina wejdzie z zadłużeniem wynoszącym 4.870.000 zł, 
co stanowi 17,7% planowanych dochodów budżetu gminy. Zaznaczył, iż jest to współczynnik 
bardzo bezpieczny, który w perspektywie pozwala na wykonywanie ewentualnych ruchów 
finansowych w przypadku realizacji inwestycji, które angażowałyby ze strony gminy znaczne 
środku. Stwierdził, że takowe nie są zapisane w budżecie gminy, jednak mogą się pojawić. 
Podkreślił, że w roku 2020 zakończyła się modernizacja oczyszczalni ścieków – zadanie za 11 
mln zł, które miało znaczący wpływ na poziom zadłużenia gminy, ponieważ konieczne było 
zaciągnięcie nowych zobowiązań, aby móc kontynuować prace inwestycyjne związanie nie 
tylko z oczyszczalnią, ale też z budową dróg, chodników i innych obiektów. Poinformował, iż 
zgodnie z planem zadłużenie gminy na koniec roku 2021 powinno wynosić 4.300.000 zł. Dodał, 
że projekt WPF został przeanalizowany przez Regionalną Izbę Obrachunkową i otrzymał 
pozytywną opinię potwierdzającą, że oparty jest na realizmie. Poinformował, że łącznia kwota 
spłaty kredytów i pożyczek w roku 2021 stanowi 3,44% dochodów bieżących przy 
dopuszczalnym wskaźniku 18,4%, co świadczy o tym, że gmina ma spore możliwości 
finansowe. Podsumował, że prognoza wykazuje zgodność z przygotowanym projektem 
budżetu na rok 2021. 
- Zastępca Skarbnika Małgorzata Kęsy – szczegółowo omówiła projekt WPF. Wyjaśniła, iż 
podstawą opracowania WPF jest projekt uchwały budżetowej gminy na rok 2021, dane 
sprawozdawcze z wykonania budżetu gminy za lata 2018 i 2019, wartości planowane na koniec 
III kwartału 2020 r. oraz wytyczne ministra finansów. Poinformowała, że WPF Gminy Pępowo 
została przygotowana na lata 2021-2030. 
Następnie zastępca Skarbnika przedstawiła opinię RIO o projekcie wieloletniej prognozy 
finansowej gminy Pępowo na lata 2021-2030 (opinia pozytywna z uwagą). 
Dyskusja – brak. 
- Wójt – przedstawił trzy autopoprawki do projektu WPF, będące uwzględnieniem zastrzeżeń 
i uwag do projektu uchwały zawartych w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej: 
- autopoprawka nr 1: uzupełnia się podstawę prawną w uchwale o art. 226, 227 oraz 228 ustawy 
o finansach publicznych. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” przyjęła autopoprawkę nr 1 do 
projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2021-
2030 – imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
- autopoprawka nr 2: wykreśla się z treści uchwały postanowienie § 3 ust. 2, zdanie drugie, 
upoważnienie o treści: „W zakresie umów określonych w ust. 1 przekazanie uprawnień może 
dotyczyć także umów, z których wynikają zobowiązania zaliczane do tytułu dłużnego, o którym 
mowa w art. 72 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych” oraz 
z objaśnień stwierdzenie „Od 1 stycznia 2020 r. wskaźnik faktycznej obsługi zadłużenia został 
uzupełniony o umowy, które wywołują skutki ekonomiczne podobne do kredytu, pożyczki, 
depozytu czy emisji papierów wartościowych (zaciągnięte po 1 stycznia 2019 roku). Włączenie 
do wskaźnika obsługi zadłużenia ww. umów dotyczy zarówno spłaty rat, jak również wydatków 
bieżących na ich obsługę (odsetki, prowizje, opłaty)”. 
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Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” przyjęła autopoprawkę nr 2 do 
projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2021-
2030 – imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
- autopoprawka nr 3: w załączniku nr 1 zmiany dotyczą przeliczenia kwoty długu poz. 6, wynika 
to z podjęcia w dniu 30.11.2020 uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XI/67/2019 Rady 
Gminy Pępowo z dnia 10 lipca 2019 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki. Prognozowana kwota 
długu zmniejszyła się o kwotę 140 599,00 zł. Zmieniła się również poz. 10.6 WPF – wynika to 
ze zmiany kwoty długu na 31.12.2020 r. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” przyjęła autopoprawkę nr 3 do 
projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2021-
2030 – imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXIII/172/2020 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2021-
2030  – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego 
protokołu. 
 

b) uchwały budżetowej na rok 2021 – punkt ten realizowano według ustalonej procedury. 
- Wójt – stwierdził, iż przygotowany projekt budżetu jest w jego ocenie budżetem bezpiecznym 
i odpowiedzialnym, a zarazem ambitnym i rozwojowym. Podkreślił, że zabezpieczono w nim 
środki zarówno na wydatki stałe (oświatę, opiekę społeczną, administrację, bezpieczeństwo 
publiczne, kulturę, sport), jak i na zadania inwestycyjne, które w roku 2021 będą 
w zdecydowanej większości dotyczyły dróg (np. 940 tys. zł na drogi powiatowe, 565 tys. zł na 
drogi gminne). Następnie wyliczył najważniejsze inwestycje i przedsięwzięcia zapisane 
w projekcie uchwały budżetowej na rok 2021: zakup samochodu strażackiego dla jednostki 
OSP Pępowo, kanalizacja wsi Krzyżanki, program „Kopciuch”, dofinansowania dla 
przydomowych oczyszczalni ścieków, montaż OZE na obiektach publicznych, kontynuacja 
programu utylizacji azbestu (jako bezpośrednie działanie gminy). Dodał, iż w perspektywie jest 
także rozbudowa szkoły w Skoraszewicach, organizacja Klubu Seniora, realizacja żłobka, 
modernizacja placów zabaw (np. plac zabaw w Wilkonicach) oraz cała masa zadań w ramach 
funduszy sołeckich. Przyznał, że zadań jest sporo i wyraził przekonanie, że przy sprzyjających 
okolicznościach gospodarczych i zdrowotnych wszystkie uda się zrealizować; nadzieją na 
poprawę sytuacji jest szczepionka na COVID-19. 
Dalej wójt poinformował, że w projekcie budżetu na 2021 r. zaplanowano zaciągnięcie kredytu 
i pożyczki na sfinansowanie planowanego deficytu w kwocie 1.313.000 zł oraz na spłatę 
zaciągniętych wcześniej kredytów i pożyczek w kwocie prawie 540.000 zł, co ostatecznie daje 
deficyt na poziomie 1.850.000 zł. Przypomniał, iż w budżet zasili sporo środków wolnych 
z 2020 r., które ostatecznie powinny zniwelować deficyt. Oznajmił, iż planowana jest sprzedaż 
mienia komunalnego (budynek w m. Sielec), co również będzie się wiązać z wpływem 
dodatkowych środków do budżetu. Przypomniał, iż w roku 2020 gmina otrzymała wsparcie 
w kwocie 1.039.000 zł z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, z którego sfinansowano 
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już budowę dróg w Kościuszkowie, Krzyżankach, Gębicach i Pasierbach, a 260 tys. zł 
w dalszym ciągu pozostaje do dyspozycji na rok 2021, podobnie jak 1.700.000 zł z Rządowego 
Funduszu Inwestycji Lokalnych, w ramach którego gmina będzie realizować budowę 
kanalizacji w miejscowości Krzyżanki – są to dodatkowe środki, które zostaną zapisane 
w budżecie. Wójt stwierdził, iż budżet jest „istotą żywą”, która na dzień dzisiejszy przyjmie 
formę uchwaloną przez Radę, jednak w ciągu roku na pewno będzie ona ulegać zmianom 
będącym rezultatami wspólnie podejmowanych decyzji. Przypomniał, iż realizacja inwestycji 
będzie zależała od wielu czynników, takich jak np. rozstrzygnięcia przetargów i dodatkowe 
wsparcie ze środków zewnętrznych. Podsumowując swą wypowiedź podziękował radnym za 
konstruktywną dyskusję nad projektem budżetu podczas wspólnych posiedzeń komisji 
i poprosił o przyjęcie uchwały budżetowej w zaproponowanym kształcie. 
- Zastępca Skarbnika – szczegółowo omówiła założenia uchwały budżetowej Gminy Pępowo 
na rok 2021 zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków. 
Następnie Zastępca Skarbnika przedstawiła opinię RIO o projekcie uchwały budżetowej gminy 
Pępowo na 2021 rok (opinia pozytywna) oraz o możliwości sfinansowania przez gminę Pępowo 
deficytu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej na 2021 rok (opinia pozytywna). 

- Przewodniczący Zenon Rogala – poprosił przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy 
Pępowo o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji o projekcie uchwały budżetowej na 
rok 2021: 
- Radny Józef Śląski – przedstawił opinię Komisji Budżetu, Inwestycji, Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej oraz Działalności Gospodarczej (opinia pozytywna) - dokument 
w załączniku do niniejszego protokołu. 
- Radny Ireneusz Matyla – przedstawił opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, 
Spraw Socjalnych oraz Porządku Publicznego (opinia pozytywna) - dokument w załączniku 
do niniejszego protokołu. 
Radny Ireneusz Matyla dodał, iż subwencja oświatowa, którą gmina otrzymuje od państwa jest 
wprawdzie wyższa, niż w roku ubiegłym, jednak faktycznie z roku na rok brakuje coraz więcej 
pieniędzy i gmina musi niestety coraz więcej dokładać. 
- Radny Walerian Szafraniak – przedstawił opinię Komisji Rolnictwa, Gospodarki 
Żywnościowej i Ochrony Środowiska (opinia pozytywna) - dokument w załączniku 
do niniejszego protokołu. 
- Radny Zbigniew Waleński – przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej (opinia pozytywna) – 
dokument w załączniku do niniejszego protokołu. 
 - Wójt – przedstawił trzy autopoprawki do projektu uchwały budżetowej na rok 2021, będące 
uwzględnieniem uwag do projektu uchwały, zawartych w opinii Regionalnej Izby Obra-
chunkowej: 

- autopoprawka nr 1: wydatki – załącznik nr 6 – Plan wydatków majątkowych – dział 921 
Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – dokonuje się zmiany nazwy zadania w rozdziale 
92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby w § 6050 z „Remont Domu Strażaka w Siedlcu 
– etap II” na „Modernizacja Domu Strażaka w Siedlcu”. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” przyjęła autopoprawkę nr 1 do 
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projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2021 – imienny wykaz głosowań 
radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
- autopoprawka nr 2: wydatki – załącznik nr 8 – Wykaz dotacji dla jednostek sektora finansów 
publicznych i jednostek spoza sektora finansów publicznych – dział 921 Kultura i ochrona 
dziedzictwa narodowego – w podsumowaniu działu podano kwotę 630 000,00 zł, z podliczenia 
wynika kwota 750 000,00 zł. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” przyjęła autopoprawkę nr 2 do 
projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2021 – imienny wykaz głosowań 
radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
- autopoprawka nr 3: wydatki – załącznik nr 10 – Plany funduszu sołeckiego w Gminie Pępowo 
na  2021 rok – w sołectwie Siedlec poprawiono nazwę przedsięwzięcia „Remont Domu 
Strażaka w Siedlcu – etap II” na „Modernizacja Domu Strażaka w Siedlcu”. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” przyjęła autopoprawkę nr 3 do 
projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2021 – imienny wykaz głosowań 
radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

- Zastępca Skarbnika – przedstawiła informację o stanie finansowym gminy na koniec roku 
2020. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Dyskusja: 
- Wójt – odnosząc się do ożywionej dyskusji prowadzonej podczas wspólnego posiedzenia 
Komisji, a dotyczącej wydatków związanych z oświatą stwierdził, iż ogólna kwota 
przeznaczona na oświatę w gminie jest pokaźna – jest to ponad 10 mln zł – jednak, poddając to 
szczegółowej analizie, kwestie takie jak oddziały przedszkolne, przedszkola, dowożenie dzieci 
do szkół czy stołówka szkolna nie są objęte subwencją oświatową; po dokonaniu obliczeń 
uwzgledniających wpływy z subwencji oświatowej okazuje się, że gmina musi dołożyć do 
oświaty kwotę 1.586.000 zł, zatem prawdopodobnie nie odbiega od średniej krajowej. Zgodził 
się z uwagą radnego Ireneusza Matyli i stwierdził, że subwencja oświatowa jest nieco wyższa, 
niż w latach ubiegłych, jednak w rzeczywistości zarówno subwencja oświatowa, jak 
i wyrównawcza, są w 100% przeznaczane na oświatę, a po ich zsumowaniu i tak mamy o 50 
tys. zł mniej, niż w roku poprzednim. Skonstatował, iż znając sytuację ekonomiczną kraju i tak 
nie jest najgorzej, ponieważ nie dokładamy więcej, niż inne gminy czy miasta. Podsumowując 
swą wypowiedź stwierdził, iż wydatki na oświatę należy traktować nie jako koszt, lecz jako 
inwestycję; wyraził nadzieję, że finansowanie oświaty kiedyś się zwróci i gmina będzie czerpać 
z tego korzyści. 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
 
W tym miejscu Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały budżetowej na rok 2021. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXIII/173/2020 w sprawie uchwały budżetowej na rok 2021 – imienny wykaz głosowań 
radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
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- Przewodniczący – pogratulował Wójtowi Gminy Pępowo uchwalonego budżetu oraz 
stwierdził, że pomimo trudnej dla samorządów sytuacji, jest on bardzo ambitny 
i odpowiedzialny, na miarę możliwości gminy.  
 
c) zmiany uchwały nr IV/29/2007 Rady Gminy Pępowo z dnia 18 stycznia 2007 r. 
w sprawie diet dla sołtysów – projekt uchwały przedstawiła Jagoda Kowalewska – inspektor 
ds. obsługi rady gminy i samorządów mieszkańców. Poinformowała, iż w uchwale wprowadza 
się zasadniczo dwie zmiany; pierwsza z nich to zmiana wysokości diet – i tutaj wzorem roku 
ubiegłego wszyscy sołtysi otrzymają podwyżkę w kwocie 20 zł; druga zmiana dotyczy § 2 
uchwały, a jest nią wycofanie możliwości przedstawiania zwolnień lekarskich za nieobecność 
na sesji. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXIII/174/2020 w sprawie zmiany uchwały nr IV/29/2007 Rady Gminy Pępowo z dnia 18 
stycznia 2007 r. w sprawie diet dla sołtysów  – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała 
stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
d) wyznaczenia obszarów i granic aglomeracji Pępowo – projekt uchwały przedstawiła 
kierownik WRG Małgorzata Waleńska. Jak wyjaśniła, zgodnie z nową ustawą Prawo wodne, 
która zaczęła obowiązywać od 2017 roku, wszystkie akty prawa miejscowego dotyczące 
wyznaczenia granic aglomeracji tracą moc z dnia 1 stycznia 2021 r., w związku z czym Rada 
Gminy Pępowo zobowiązana jest podjąć uchwałę ponownie wyznaczającą granice aglomeracji 
na podstawie nowych przepisów. Ten obowiązek wynika m.in. też z tego, że nie można 
zlikwidować aglomeracji posiadających oczyszczalnię ścieków i sieć kanalizacyjną, do której 
podłączonych jest przynajmniej 2000 RLM; w przypadku gminy Pępowo określamy to na 7033 
RLM (w tym mieszkańców stałych na obszarach skanalizowanych, osoby czasowo 
przebywające – czyli miejsca noclegowe – na tym obszarze, a także RLM obliczone jako ilość 
ścieków dopływających z przemysłu). Drugim powodem, dla którego należy wyznaczyć 
granice aglomeracji, jest obowiązek dla gmin, które korzystały w poprzednich latach ze 
środków zewnętrznych, dofinansowań na budowę sieci kanalizacji sanitarnej w aglomeracjach. 
Ponadto uchwała będzie stanowiła załącznik do wniosku o zatwierdzenie taryfy za wodę i ścieki. 
M. Waleńska nadmieniła, iż granice aglomeracji są takie same, jak w poprzednich uchwałach, 
nie ma nowych obszarów, co wynika z faktu, iż obszar i granice wyznacza się na podstawie 
wskaźnika koncentracji – musi to być co najmniej 120 osób na kilometr budowanej sieci, żeby 
dany obszar mógł być uwzględniony w granicach aglomeracji. Dodała, iż w aglomeracji, która 
ma być wyznaczona, cały obszar jest skanalizowany, a oczyszczalnia ścieków jest 
zmodernizowana i wyremontowana, zatem 100% zadań, które były planowane w ramach 
Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków Komunalnych, zostało zrealizowane. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXIII/175/2020 w sprawie wyznaczenia obszarów i granic aglomeracji Pępowo – imienny 
wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
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e) przyjęcia programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
na terenie gminy Pępowo na 2021 rok – Przewodniczący poinformował, iż uchwała ta była 
szczegółowo omawiana i analizowana podczas wspólnego posiedzenia Komisji. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXIII/176/2020 w sprawie przyjęcia programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych na terenie gminy Pępowo na 2021 rok – imienny wykaz głosowań radnych oraz 
uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
f) przyjęcia programu przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy Pępowo 
na 2021 rok – Przewodniczący poinformował, iż uchwała ta również była szczegółowo 
omawiana podczas wspólnego posiedzenia Komisji. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXIII/177/2020 w sprawie przyjęcia programu przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy 
Pępowo na 2021 rok – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 
g) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2020-2030 – 
projekt uchwały omówiła Zastępca Skarbnika Małgorzata Kęsy. Jak wyjaśniła, proponowane 
zmiany WPF na lata 2020-2030 są zgodne ze zmianami w budżecie gminy na 2020 rok, a po 
dokonaniu powyższych zmian wynik budżetu jest deficytowy. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXIII/178/2020 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 
2020-2030 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 
h) zmian w uchwale budżetowej na rok 2020 – uzasadnienie do projektu uchwały 
odczytała Zastępca Skarbnika Małgorzata Kęsy. Jak wyjaśniła, proponuje się dokonanie zmian 
zarówno po stronie dochodów, jak i po stronie wydatków. 
Dyskusja: 
- Radny Ireneusz Matyla – odnosząc się do działu 900 – Gospodarka komunalna i ochrona 
środowiska – zapytał, z czego wynika zwiększenie wydatków na zakup energii o 3 tys. zł. 
Ponadto poprosił o wyjaśnienie, kwestii przeznaczenia 15 tys. zł na „zakup usług pozostałych”. 
- Wójt – zauważył, że zmiany w wydatkach są zmianami „porządkowymi”, które pojawiają się 
po otrzymaniu ostatnich faktur; w poszczególnych działach brakuje środków, natomiast 
w innych występuje nadwyżka, która jest przesuwana. Poinformował, iż zwiększono wydatki 
m.in. na zakup usług telekomunikacyjnych, a w dziale Gospodarka komunalna – na oświetlenie 
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ulic, w tym m.in. na ozdoby świąteczne, które są montowane na słupach w centrum Pępowa, 
oraz choinkę – stąd dodatkowe koszty. 
- Przewodniczący – odnosząc się do zwiększenia środków w dziale 80104 o 1.500 zł na dotację 
dla innych gmin w związku z korzystaniem z przedszkoli przez dzieci zamieszkałe w gminie 
Pępowo zapytał, jaka to suma odwrotnie. 
- Wójt – poinformował, iż w skali roku jest to kwota ok. 90 tys. zł. Wyjaśnił, iż chodzi o opłaty, 
których gmina dokonuje na konto innych urzędów z racji tego, że dzieci z terenu naszej gminy 
uczęszczają do przedszkoli na terenie innych gmin, np. w Piaskach, Gostyniu, Krobi. W nowym 
projekcie budżetu zaplanowano kwotę na poziomie 90 tys. zł, aczkolwiek trudno przewidzieć, 
ile takich dzieci ostatecznie się pojawi. 
- Przewodniczący – stwierdził, iż rozumie, jednak jego pytanie dotyczyło tego, jak to działa 
odwrotnie – czy w naszych przedszkolach są dzieci z innych gmin. 
- Wójt – odpowiedział, że są takie dzieci. Przytoczył przykład przedszkola niepublicznego, 
które działa na terenie gm. Pępowo, gdzie na 17 dzieci siedmioro jest spoza terenu naszej gminy. 
- Przewodniczący – zapytał, czy z tego tytułu na konto gminy wpływają jakieś pieniądze. 
- Wójt – potwierdził, iż na konto gminy wpływają z tego tytułu pieniądze – po podliczeniu 
następuje obciążenie gminy, z terenu której dziecko uczęszcza do naszego przedszkola. Dodał, 
iż do przedszkola publicznego również uczęszczają dzieci spoza terenu gm. Pępowo. 
- Przewodniczący – zapytał, czy poniesione koszty się „rekompensują”, czy jednak gmina 
więcej dokłada. Przyznał, iż zdaje sobie sprawę, że zadaje trudne pytanie. 
- Wójt – odparł, że nie zawsze się to rekompensuje, ponieważ prowadzone przez gminę 
oddziały przedszkolne są tańszym rozwiązaniem, co znajduje odzwierciedlenie w kwocie, jaką 
obciążamy gminy zewnętrzne. Dodał, iż w naliczaniu tych opłat podpieramy się danymi 
pochodzącymi z wyliczeń gminy Piaski. Przyznał, iż nie jest pewien, czy dobrze to tłumaczy. 
- Przewodniczący – stwierdził, iż zagadnienie jest skomplikowane, jednak odpowiedź wójta 
jest dla niego zrozumiała. 
- Radny Józef Śląski – zapytał, czy suma w przedszkolu prywatnym jest wyższa, jeżeli chodzi 
o koszt za jedno dziecko. 
- Wójt – odpowiedział, że koszt utrzymania, funkcjonowania dziecka w ciągu miesiąca 
w naszych oddziałach przedszkolnych jest mniejszy, niż koszt utrzymania tego dziecka 
w przedszkolu niepublicznym. 
- Radny Ireneusz Matyla – zauważył, iż z działu 921 – Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby 
zdjęto kwotę 14.719 zł. Zapytał, czy chodzi o pępowski GOK, czy o świetlice na wsiach. 
- Wójt – odparł, iż są to wewnętrzne rozliczenia Gminnego Ośrodka Kultury, a o przesunięcie 
środków między działami wnioskował dyrektor GOK. 
Na tym dyskusję zakończono. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXIII/179/2020 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2020 – imienny wykaz 
głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
 
 



10 
 

i) zmiany uchwały nr III/15/2006 Rady Gminy Pępowo z dnia 29 grudnia 2006 roku 
w sprawie ustalenia wysokości diet dla Przewodniczącego, Wiceprzewodniczących Rady, 
Przewodniczących Komisji i Radnych oraz dokonywania zwrotu kosztów przejazdów 
w podróżach służbowych pojazdami samochodowymi niebędącymi własnością gminy –  
projekt uchwały omówił wójt. Stwierdził, iż uchwała bezpośrednio dotyczy radnych, 
a wprowadzając ją do porządku obrad kierował się sugestią i zaleceniami pokontrolnymi 
Regionalnej Izby Obrachunkowej, w których wskazano na niezgodność uchwały 
z obowiązującymi przepisami, co powoduje konieczność dokonania zmian w uchwale 
i uregulowania kwestii diet na nowo. 
- Przewodniczący – poprosił p. Jagodę o przedstawienie szczegółów. 
- Jagoda Kowalewska – wyjaśniła, iż wysokość diet w dalszym ciągu będzie obliczana na 
podstawie płacy minimalnej i procent pozostanie niezmieniony w stosunku do tego, który 
obowiązywał do tej pory. Podejmując uchwałę, radni zaciągną swego rodzaju „hamulec” dla 
dalszego wzrostu diet, ponieważ diety wiceprzewodniczących Rady i przewodniczących 
Komisji nie będą mogły stanowić więcej, niż 85% diety przewodniczącego Rady Gminy, 
natomiast diety radnych będą mogły wynosić nie więcej, niż 80% diety przewodniczącego. 
Nadmieniła, iż wskaźniki te są o 5% wyższe w stosunku do projektu, który radni rozpatrywali 
kilka miesięcy temu. Kolejna zmiana polega na tym, że – podobnie jak to ma miejsce 
w przypadku sołtysów – znika możliwość przedstawiania zwolnień lekarskich za nieobecność 
na sesji. Potrącenia nie będą dokonywane tylko wówczas, gdy radny podczas obrad będzie 
wykonywać inne obowiązki radnego, takie jak np. delegacja lub uczestnictwo w innym 
zebraniu. 
Dyskusja: 
- Radny Ireneusz Matyla – zauważył, iż zgodnie ze słowami J. Kowalewskiej wskaźniki 
przyjęte w nowym projekcie miały być wyższe o 5% w stosunku do odrzuconego projektu 
sprzed kilku miesięcy, podczas gdy on przypomina sobie, że w poprzedniej propozycji dieta 
przewodniczącego Komisji mogła wynosić maksymalnie 68% wysokości diety 
przewodniczącego Rady. Wskazał, że w obecnie rozpatrywanym projekcie jest to 85%. 
- J. Kowalewska – stwierdziła, że był to jeszcze inny projekt. 
- Przewodniczący – potwierdził, iż mowa o pierwszym projekcie uchwały. 
- J. Kowalewska – wyjaśniła, iż we wspominanym przez radnego Matylę projekcie diety nie 
miały być obliczane na podstawie płacy minimalnej, a w przypadku jej podjęcia diety zostałyby 
„usztywnione” i stanowiłyby procent od diety przewodniczącego Rady – z zupełnym 
pominięciem płacy minimalnej.  Nadmieniła, iż przyjęte wówczas wskaźniki były obliczone 
w taki sposób, aby diety pozostały mniej więcej na tym samym poziomie. 
- Przewodniczący – zapytał, czy radni mają projekt uchwały na swoich tabletach. 
- J. Kowalewska – poinformowała, że projekt został wysłany rano. 
Na tym dyskusję zakończono. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXIII/180/2020 w sprawie zmiany uchwały nr III/15/2006 Rady Gminy Pępowo z dnia 
29 grudnia 2006 roku w sprawie ustalenia wysokości diet dla Przewodniczącego, 
Wiceprzewodniczących Rady, Przewodniczących Komisji i Radnych oraz dokonywania zwrotu 
kosztów przejazdów w podróżach służbowych pojazdami samochodowymi niebędącymi 
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własnością gminy  – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
  

W punkcie 9 – wolne głosy i wnioski – głos zabrali: 
- Radny Zbigniew Waleński – w imieniu swoim i mieszkańców podziękował za zrealizowanie 
inwestycji w miejscowości Krzekotowice: za parking, który udało się zrobić wspólnymi siłami, 
oraz za chodnik. Wyraził nadzieję, że w dalszych latach uda się wybudować chodnik w całej 
miejscowości. Podziękował ponadto za postawienie lampy, o którą mieszkańcy walczyli od 
wielu lat. Stwierdził, iż poprawiło to bezpieczeństwo na skrzyżowaniu. 
- Radny Zygmunt Gulcz – dołączył się do podziękowań swego przedmówcy odnosząc się do 
wszystkich inwestycji, jakie zostały poczynione w miejscowości Gębice: nowej drogi przy 
świetlicy oraz parkingu. Podziękował też za to, co w najbliższym czasie zostanie zrealizowane, 
czyli oświetlenia ulicznego na pewnym odcinku wsi Gębice. 
- Przewodniczący – podziękował radnym za wypowiedzi. Przypomniał, że o wspomniane 
oświetlenie radny Gulcz walczy już chyba z 15 lat. Upewnił się, czy chodzi o oświetlenie koło 
parku. 
- Wójt – podziękował za podjęcie uchwały budżetowej. Zadeklarował, że postara się dołożyć 
wszelkich starań, żeby ten budżet zrealizować. Przyznał, iż zdaje sobie sprawę, że sytuacja 
w kraju jest dynamiczna, więc trudno przewidzieć niektóre ruchy finansowe. Stwierdził, iż 
należy być dobrej myśli, że wszystko będzie układać się zgodnie z planem i że uda się 
zrealizować przyjęty budżet, który z pewnością można określić jako rozwojowy i ambitny, 
ponieważ – przy uwzględnieniu środków zewnętrznych (RFIL) – zakłada on zadania 
inwestycyjne na ponad 4 mln zł. Kończąc swą wypowiedź wójt podziękował swym 
przedmówcom za dostrzeżenie zrealizowanych w poszczególnych wioskach inwestycji, które 
były zapisane w budżecie na rok 2020. Wyraził nadzieję, że za rok – jeśli doczekamy – również 
będzie dobrze i optymistycznie. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. 

 
W punkcie 10 – w związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący złożył 

wszystkim zebranym życzenia noworoczne, po czym zamknął XXIII sesję Rady Gminy 
Pępowo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
  Protokołowała                                                           Przewodniczący 
 

        Jagoda Kowalewska                                                        Zenon Rogala 


